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I denne valgavisen presenterer vi Nittedal 
Venstres listekandidater og forteller hvor-
dan vi vil bidra til å gjøre bygda vår til et 
enda bedre sted å bo. Først og fremst vil vi 
gi gode og godt tilpassede tjenester. Men vi 

har ambisjoner ut over det lovpålagte: 
Vi vil skape nye møteplasser - i et nytt 
sentrum med kulturhus og kirke, i en ny 
Slattumhall og i et utvidet dagsenter på 
Døli. Vi er klare til å levere!



Vi er i siget, 
men vil mer
I 2011 fikk Venstre en oppslutning på ti prosent. Gjen-
nom våre tre representanter - og i et fruktbart sam-
spill med våre samarbeidspartier - har vi fått gjen-
nomført mye av det vi gikk til valg på for fire år siden. 
   
Årene i posisjon har gitt oss verdifull kunnskap om 
hvordan kommunen fungerer, og vi er meget tilfreds 
med en administrasjon som leverer stadig bedre. 
Venstre er i siget. Nå trenger vi fornyet tillit for å 
få til enda mer. 
 
Vi synes det er svært positivt å ha 35 engasjerte 
nittedøler på vår liste - 18 kvinner og 17 menn. 
Faktisk opplevde vi det luksusproblemet at flere var 
villig til å stå på listen enn vi hadde plasser. 
Vi tar dette som et tegn på at vi har gjort en del 
riktig, og er stolte over å kunne presentere noen av 
våre flinke listekandidater i denne avisen.

For å utvikle et godt lokalsamfunn, er det viktig å 
finne den gode balansen. Selvsagt skal det lovpålagte 
prioriteres, men vi må gjøre mer for å lykkes. Vi må 
våge å ha ambisjoner ut over basistjenester. Forebyg-
gende, trivselsskapende og identitetsfremmende 
tiltak er helt nødvendige i et sunt lokalsamfunn. 
Et bredt og visjonært kultur- og idrettsliv, gode 
møteplasser for alle aldersgrupper og tilrettelegging 
for friluftsliv er viktig. Det samme gjelder utekontakt, 
ungdomsklubber, “Vi bryr oss” og andre gode tilbud 
for barn og unge.

Hvorfor stemme Venstre?
Vi har vist at vi kan styre kommunen på en god måte. 
Vi har vist at vi er til å stole på. 
Mange er glade over kjøkkenet som er gjenåpnet på 
sykehjemmene, og som gir en helt annen og bedre 
satsing på kosthold, helse og trivsel. 

For forening-
sliv og privat-
personer som 
har ventet 
i årevis på 
kulturhus og 
arbeidskirke, 

er det en glede at gravemaskinene er i full gang på 
Mo. Nå blir drømmer virkelighet. Venstre vil være ga-
rantist for at kulturhusplanene blir gjennomført. 
 
Sørli skole er ferdig, paviljongen på Slattum også. 
En ny kommunal barnehage skal ferdigstilles på Åne-
by. Nå bygger vi ut Døli med nye, store enkeltrom og 
utvider dagavdelingen.  
 
Nitelva har vært livsnerven gjennom bygda vår. Avløp 
i rør til Skedsmo og rensingen av Nitelva har blitt kalt 
vår «lokale månelanding».  Sammen med stiene som 
skal anlegges langs deler av elvebredden, så vil dette 
sølvbeltet skinne som aldri før, og ikke minst bli 
tilgjengelig for innbyggerne på en helt ny måte. 
 
Miljø er sentralt for Venstre. Med ny kollektivterminal 
og innfartsparkeringer, er målet å få flere biler bort 
fra veiene våre. I et hovedstadsnært område som vårt 
må kollektivtilbudet være så godt at langt de fleste 
lar bilen stå.
 
Det er ikke slik at vi lykkes med alt til enhver tid. Vi 
har flere ting å jobbe med. Venstre har ambisjoner 
for Nittedal. Lokalsamfunnet vårt skal videreutvikles, 
nivået på tjenester skal ligge høyt og vi vil styrke 
identitetsfølelsen, tilhørigheten og begeistringen for 
kommunen vi bor i. Flest mulig skal ha det bra og leve 
det gode liv; det er vårt mål. 
 
De store oppgavene framover blir å ferdigstille skole-
bruksplanen og planlegge framtidens eldreomsorg.  

Alt er ikke perfekt, men vi er på rett vei og ber om din 
stemme for å kunne fortsette. Godt valg! 

Valgliste for Venstre, 
valget i Nittedal 2015
1. Inge Hallgeir Solli   1959   Hagan
2. Ingjerd Jahnsen Fjøsne  1942   Nittedal 
3. Arve Pedersen    1963   Hakadal
4. Berit Halvorsen Bjørgan  1977   Hagan
5. Maria Elizabeth Prestø  1979   Nittedal
6. Egil Hjorteset    1966   Hagan
7. Vida Christina Valen   1986   Nittedal
8. Leif-Åge Sørlie    1960   Hakadal
9 Linda Jeanette Nygård  1979   Hagan
10. John-Ludvig Valen   1965   Nittedal
11. Hilde Synnøve Tellesbø  1963   Nittedal
12. Linda Tomtsveen   1980   Slattum
13. Stein-Erik Rønningen   1977   Hagan
14. Marianne Vierli Svegård  1980   Nittedal
15. David Stephen Grant   1988   Nittedal
16. Mari Helmer    1979   Nittedal
17. Tor Erik Andreassen   1961   Slattum
18. Gunvor Støle Melsom   1967   Hakadal
19. Benny Andre Johansen  1972   Nittedal
20. Inga Nakling Benum   1944   Hagan  
21. Bjarne Birkrem    1965   Hakadal
22. Kaya Grjotheim    1968   Hagan
23. Morten Larsen    1970   Slattum
24. Mona Kristin Skogstad  1964   Slattum
25. Kristin Rydland Fjøsne  1970   Nittedal  
26. Olav Grimsbo    1945   Nittedal  
27. Conny Lexmond   1965   Nittedal
28. Espen Pettersen   1969   Hakadal
29. Mona Lamo    1967   Hagan
30. Bård Natvig    1955   Nittedal
31. Tordis Stenrud    1960   Nittedal
32. Sverre Morken    1945   Nittedal
33. Mona Synnøve Danielsen  1956   Slattum
34. Terje Lund     1939   Hagan
35. Pål Olav Røstad    1940   Nittedal
 

“Vi må våge å ha 
ambisjoner ut over 
basistjenester. “

Varaordfører 
Inge H. Solli Denne valgavisen er i sin helhet produsert av Nittedal Venstre.

  
Nittedal

PÅ TOPPEN. De seks toppkandidatene for Nittedal Venstre lader opp til innsats - på Mosenteret.  
Fra venstre Egil Hjorteset, Inge Solli, Berit Bjørgan, Maria Prestø, Ingjerd Fjøsne og Arve Pedersen.



Politisk regnskap
Skole
R Økt kapasitet ved Slattum skole, ny paviljong er 
tatt i bruk. 
R�Har doblet elevkapasiteten på Sørli skole. Nybyg-
get er tatt i bruk fra høsten 2014. 
R�Har avsatt 80 millioner til utvidelse av skolekapa-
siteten i Hakadal. 
R�Det er vedtatt å utvide bruken av tilpasset 
opplæring og å redusere spesialundervisningen. 
R�Det er avsatt 5 millioner per år fra 2015 til økt 
lærertetthet. 
R�Har fått flere helsesøstre og sosiallærere i barne-
skolene. 
R�Har skapt større mangfold i SFO-tilbudet, blant 
annet gjennom NIL-klubben.

Barnehager, oppvekstmiljø
R�Full barnehagedekning for alle med rett til barne-
hageplass.
R�Har etablert ikke-kommunal barnehage i Krutt–
verket.
R�Har vedtatt bygging av ny kommunal Åneby 
barnehage med byggestart i 2015.

Klima og miljø
R�Klima- og energiplan er utarbeidet og revidert, og 
tiltak er under gjennomføring.
R�Framtidig løsning for avløp er vedtatt, og arbeidet 
med å gjennomføre dette svært viktige 
miljøtiltaket er satt i gang. Dette vil bidra sterkt til 
bedret badevannskvalitet i Nitelva.
R�Det er avsatt 1 million i 2015-budsjettet til klima-, 
miljø- og energitiltak i tillegg til en del ubrukte midler 
som også skal benyttes til formålet. 
R�Har stoppet planene om asfaltverk i Bjønndalen. 

Kultur, idrett, frivillighet
R Endelig vedtak om bygging av kulturhus, bibliotek 
og kirke ble fattet i desember 2014, med påfølgende 
offisiell markering av byggestart. 
R�Finansiering av byggeprosjektet «Prosjekt råd-
huskvartalet» (kulturhus og kirke) er lagt inn i buds-
jett og handlingsplan. 
R�Har bygget skibru over Ørfiskebekken, Kruttverket. 
R�Kunstgressbane på Elvetangen og friidrettsbane 
ved sentralidrettsanlegget er ferdigstilt. 

R�Har inngått langtidsavtale om kommunal støtte til 
GIF Handikap og GIF Storby. 
R�Har gitt støtte til frivillige organisasjoner gjennom 
partnerskapsavtaler. 
R�Nittedals første kulturminneplan er utarbeidet. 
R�Har avsatt en million til friluftsformål i regi 
av FRINI (Friluftsliv Nittedal).
R�Har vedtatt at idrettslagene skal vedlikeholde 
utendørs idrettsanlegg, finansiert av kommunen.

Sentrum, bolig, næring
R�Har vedtatt en svært godt gjennomarbeidet kom-
muneplan med grundige faglige vurderinger. 
RHar vedtatt en kommunedelplan for nye Nittedal 
sentrum (sentrumsplanen). 
RHar vedtatt formingsveileder som vektlegger god 
stedsutvikling og estetikk.
R�Kommunen har ansatt en egen nærings- og ut-
viklingsansvarlig.

Samferdsel
R�Har fått gjennomslag for midler til krysningsspor 
og utbedringer på Nittedal stasjon. 
R�Har etablert samarbeidet Stor-Oslo Nord langs 
aksen Oslo-Gjøvik for Gjøvikbanen og riksvei 4. 
R�Har etablert 19 ladepunkt for elbiler og andre lad-
bare kjøretøy.
R�Har avsatt 0,1 mill til utredning av kryssing av 
jernbanelinjen mellom Tumyrveien og Nordliveien.

Helse- og sosialtilbud
R�God folkehelse er vedtatt som ett av kommunens 
strategiske styringsmål.
R�Plan for å hindre vold i nære relasjoner er vedtatt.

R�Plan for å forebygge selvdrap er vedtatt.
R�Har vedtatt å øke bosetting av flyktninger fra 15 
personer i 2014 til 30 personer i 2015.

Pleie og omsorg
R�Har gjenåpnet kjøkken - med god og hjemmelaget 
mat - på begge bygdas sykehjem. 
R�Økt antall varme hender i omsorg med 18 årsverk. 
R�Kommunal akutt døgnenhet (KAD) er etablert i et 
interkommunalt samarbeid i Helsehuset i Lillestrøm.
R�Demenskollektiv på Skytta bo- og servicesenter 
startet opp høsten 2014. 
R�Igangsatt bygging av 12 nye enerom på Døli. 
R�Har etablert ernæringsprosjekt og matvennord-
ning som sikrer bedre kosthold hos eldre.
R�Demenssenteret på Markerud er etablert, der 
frivillige har hovedansvaret for driften. 
R�Utredning om framtidige omsorgstjenester 
(2020-2040) er under arbeid.

Kommunale tjenester
og kommuneøkonomi
R�Har gjennomført modernisering og effektiv drift i 
kommunen.
R�Nittedal kommune har gått med regnskapsmessig 
overskudd.
R�Eiendomsskatt på moderat nivå med bunnfradrag 
på 1 million er innført fra 2015.
R�Kommunens arbeidsgiverstrategi er vedtatt i 
2014.
R�Medarbeiderundersøkelse viser økt trivsel hos 
kommunens ansatte. 

Denne valgavisen er i sin helhet produsert av Nittedal Venstre.

  

Politikk handler om resultater. 
Dette er noe av det vi er stolte 
over å ha bidratt til i fireårsperi-
oden vi nå legger bak oss:

ENDELIG I HUS. Nytt og tidsriktig bibliotek og storsal 
for kreativ utfoldelse er blant innholdet i Nittedal Kul-
turhus - som er under oppføring. I det nye nabobyg-
get kommer den nye kirken. FOTO: JM Norge

Bilde Sørli skole

OPPGRADERT. Kommunen, i samarbeid med fri-
idrettsgruppa, ferdigstilte nytt friidrettsanlegg våren 
2013. Endelig ble den gamle rødgrusen på Bjertnes 
erstattet med nytt tartandekke, samt flomlys.

SATSER. Vi utvider Døli pleie- og omsorgssenter med  
12 nye enerom og større dagavdeling. Vi har også 
gjenåpnet kjøkkenet på begge sykehjemmene og økt 
antall varme hender i omsorg med 18 årsverk.

ETTERLENGTET UTVIDELSE. Utvidelsen av Sørli skole ble ferdigstilt for et år siden, og nyfløyen innviet i fjor 
høst. Her fra det nye, flotte skolebiblioteket.



Berit H. Bjørgan (38)
4. kandidat på Nittedal Venstres liste.
Bor på Hagan. Har bodd i Nittedal siden 1977, kun 

avbrutt av en liten borteboerperiode under studietiden.  
Er barnehagestyrer i Kragerud Barnehage, Skedsmo.
De største kulturopplevelsene i år: Akkurat nå må det 

være Teatersmias oppsetting av “Peer Gynt”. Har ikke 
helt landet ennå etter den opplevelsen! The Session på 
Folkets Hus var også stort, med utrolig dyktige musikere 
som holder energien oppe fra første til siste tone. Og 
korpsene! Jeg er nok litt bløt når det gjelder barn og 
musikk, så jeg har felt mang en tåre under korpsøvelser 
og konserter det siste året.
  
Hvorfor står du på Venstres liste?
– Jeg stiller til valg fordi jeg har et stort engasjement for 
det som foregår i bygda vår, og jeg ønsker å være med 
å påvirke. For meg handler politikk først og fremst om 
mennesker, og om å ta valg som påvirker oss innbyggere 
på den ene eller andre måten. Jeg er opptatt av nyan-
sene i sakene, og liker å se ting fra flere sider før jeg tar 
en beslutning. Venstre setter folk først og der føler jeg 
meg helt på hjemmebane.

Har du en hjertesak?
– Saker som inkluderer barn, ungdom  og eldre er nok det 
som kan kalles mine hjertesaker. 
 
Hva er du mest stolt over at flertallspartiene har fått til?
– Gjeninnføring av kjøkken på sykehjemmene, var noe 
av det første vi gjorde da vi kom i posisjon, og det er jeg 
fortsatt veldig stolt av. Den eldre generasjonen har et 
helt annet forhold til matlaging og tradisjoner enn det 
min generasjon har, og jeg tror derfor at eget kjøkken på 
sykehjemmene er svært viktig for dem som bor der.

Oppvekst og utdanning:

Vil tilpasse opplæringen
Vi ønsker større lærertetthet, ikke 
mer spesialundervisning. God 
tilpasset opplæring vil gi flere 
skolevinnere og færre skoletapere. 

De skolefaglige rådene går på å satse på mer til-
passet opplæring. 
   – Det er derfor ikke riktig når opposisjonen 
hevder at vi tar fra de svake og gir til de sterke i vår 
målsetning om å redusere andelen som får spesial-
undervisning, utenfor klasserommet, sier førstekan-
didat på Nittedal Venstres liste, Inge Solli.
  Han påpeker at mer tilpasset opplæring, i 
klasserommet, tvert imot vil føre til at flere elever 
lykkes bedre i skolen.

Makismalt læringsutbytte
Maria Prestø er kunst- og håndverkslærer på 
Rotnes skole og er femtekandidat på Venstres liste. 
Hun er ikke i tvil når vi spør hva som er viktigst for 
at barn og unge skal oppleve trygghet og få bruke 
kreativiteten sin i nittedalsskolen.
 – Ressurser, både menneskelige og prak-
tiske. Skolene må satse på kompetanse innen et 
bredt fagfelt og ha mulighet til reell tilpasset 
opplæring. 
   Hun får støtte av Linda Tomtsveen, som 
jobber i ungdomsskolen, på Li. Tolvtekandidaten 
sier følgende om hva skal til for at både lærere og 
elever skal lykkes enda bedre med å skape faglig 
og sosial utvikling:
  – Makstak på antall elever i en under-
visningsgruppe for å få mer tid til hver elev. Vi 
trenger gode klasseromsløsninger som gir elever 
og lærere forutsigbarhet og ro til å skape et godt 
læringsmiljø. Jeg ser også stor verdi i å ha tett sa-
marbeid med sosionom og helsesøster i skolehver-
dagen, så midler til dette er viktig, sier Tomtsveen.
   Opplæringsloven slår da også fast at alle 
elever har krav på tilpasset opplæring. 
   Den fundamentale hensikten med skole og 
undervisning er å sikre alle elever et læringsutbytte 
som er maksimalt i forhold til sine forutsetninger. 
   – Opplæringen i grunnskolen skal sørge 
for at elevene har tilstrekkelig læringsutbytte etter 
ti år. Å fullføre og bestå videregående skole er en 
sentral målsetting i hele landet, så også i Nittedal, 
påpeker varaordfører Solli.
  En opplæring som er tilpasset, kjen-
netegnes ved varierte undervisningsmetoder, vari-
erte læremidler og variert organisering. Forutset-
ningen for å lykkes er en skolekultur som preges av 
god ledelse i alle ledd; kommunen som skoleeier, 
skoleledelsen ved den enkelte skole og læreren som 
klasseleder i det enkelte klasserom. 
   – Gode skoler klarer i høy grad å sikre 
læringsutbytte for alle elever. I Nittedal er vi i ferd 
med å foredle en slik god praksis på alle skolene 
våre, sier Inge Solli. 
 

En byråkratisk ordning
Som ett av få land i verden har Norge lovfestet ret-
ten til spesialundervisning. Elevene som har rett til 
spesialundervisning har behov som gjør at det ikke 
er mulig å ivareta dem i den ordinært tilpassede 
opplæringen.  
   – Elever i Nittedal med behov for spesi-
alundervisning skal få dette også i framtiden. Så 
lenge vi har opplæringslovens § 5-1 som gir rett til 
spesialundervisning er det ikke ønskelig at andelen 
elever i Nittedal som får spesialundervisning un-
derstiger fire prosent, sier Inge Solli.
  Han legger til at tallet er basert på inter-
nasjonale undersøkelser og nasjonale føringer.
   Det er knyttet et relativt omfattende 
byråkratisk system til lovverket. Før det fattes 
enkeltvedtak om spesialundervisning skal eleven 
grundig utredes av PPT og det skrives en sakkyn-
dig vurdering. Som frittstående sakkyndig instans 
vil PPT til en hver tid være uavhengig i sine faglige 
konklusjoner. 

   De elevene som skal utredes av PPT og 
vurderes for spesialundervisning har behov for 
radikalt avvikende læringsmål, metode eller or-
ganisering fra den ordinære opplæringen. Det er få 
elever i denne kategorien. 

Best effekt i klasserommet
Inge Solli, toppkandidaten for Nittedal Venstre på-
peker at evalueringer og nyere forskning i Norge 
viser at spesialundervisning ikke har den effekten 
som er forventet. 
  – Det er store utfordringer knyttet til gjen-
nomføring av spesialundervisningen. Mye tyder 
på at spesialundervisning som gis til elever som 
kunne vært ivaretatt i den ordinære opplæringen 
ikke fører til bedre læringsutbytte. Undersøkelser 
viser at elever som mottar spesialundervisning kan 
utvikle en dårligere selvfølelse, og stagnerer i sin 
læring. I tillegg opplever de å bli stigmatisert og 
ekskludert.  Det er kvaliteten i opplæringen som 
er avgjørende for om læringsutbytte er til stede 
eller ikke. Den beste effekten har undervisningen 
når den skjer innenfor klassefellesskapet i form av 
god klasseledelse og tilpasset opplæring. Spesial-
undervisning gis oftest i små grupper på to til fem 
elever utenfor klasserommet. I stor grad utføres 
spesialundervisningen av assistenter.
   Venstre vil styrke lærertettheten i den or-
dinære opplæringen for at flere elever skal lære, 
utvikles og mestre fagene innenfor rammen av et 
godt læringsfellesskap i klassen. 
   – Dermed vil vi gjøre mer av det forskning 
viser virker, og mindre av det som ikke virker. Vi vet 
at god tilpasset opplæring vil gi oss flere skolevin-
nere og færre skoletapere, sier Inge Solli.
 Han understreker at gjennom å kombinere 

større lærertetthet med høye ambisjoner 
på alle elevers vegne, god systematisk 
oppfølging av elevenes læringsutbytte og 
et godt læringsmiljø vil flere elever lykkes 
bedre i nittedalsskolen. 

“Skolene må satse på kom-
petanse innen et bredt fagfelt.”
Maria Prestø, lærer i nittedalsskolen

SE HVER ENKELT. Tilpasset opplæring krever god klasseledelse og større lærertetthet. Dét er veien å gå for at flere elever skal lykkes, mener Venstre.

Egil Hjorteset (49)
 på Nittedal Venstres liste.

Bor på Gjelleråsen, har bodd der hele livet.
Er advokat.
De største kulturopplevelsene i år:  Ryan Adams 

på Sentrum scene i april og Van Gogh + Munch på 
Munchmuseet.

Hvorfor står du på Venstres liste?
- For å bidra til at bygda blir et enda bedre sted å bo!

Når sto du på Venstre-lista første gang?
– I 1991.

Hva er den største utfordringen for Nittedal?
- Riktig tilpasset eldreomsorg.

Hva er du best fornøyd med at Nittedal Venstre har fått 
gjennomslag for i 2011-15?
- Vedtaket om bygging av kulturhuset. 

Hva vil et kulturhus bety for bygda? 
- Det betyr at bygdas rikholdige kulturliv slipper å reise 
ut av bygda for å holde sine forestillinger. Barn og unge 
får en fantastisk arena for å kunne utfolde seg. 
Biblioteket får også et nødvendig løft.



Oppvekst og utdanning:

Linda Tomtsveen (35)
12. kandidat på Nittedal Venstres liste.
Bor på Slattum, er født og oppvokst i Nittedal, bodde 

utenbygds i studietiden, tilbake siden 2007. 
Er lærer ved Li skole.
De største kulturopplevelsene siste året:  Teatersmias 

Prøysenforestilling i fjor sommer. Utrolig fin stemning 
og ramme rundt hele forestillingen. Gode musikere og 
skuespillere, med bredt aldersspenn. Jeg vil også nevne 
Trollskogen Teater som viste en fantastisk “Fame”. Jeg 
synes det er spennende med begge disse teatergruppene 
som er så ulike, og begge så gode. Calderas showkonsert 
på Folkets hus, var gjennomført i år. Den beste jeg har 
hørt av koret. Og så synes jeg Bygderock er et godt ar-
rangement for alle her i bygda. Der er det mye frivillighet 
og engasjement! Tommel opp for det!

Hvorfor står du på Venstres liste?
– Jeg stiller på Ventres valgliste i år fordi jeg fikk en 
forspørsel, og jeg er engasjert i en del av de sakene som 
Nittedal Venstre står for. I tillegg synes jeg det er spen-
nende å bli nærmere kjent med politikken fra “innsida”, 
og ha mulighet til å påvirke noe.

Har du en hjertesak?
– Kulturhus og skole er nok mine hjertesaker i Nittedal.
 
Hva er det du liker best ved jobben din som lærer i ung-
domsskolen?
– Jeg liker aller best å jobbe med så flott ungdom! 
Det er mye engasjement, motivasjon, ambisjoner og 
omsorg i dagens unge.

Pål Olav Røstad (75)
35. kandidat på Nittedal Venstres liste.
Bor på Rotnes, har bodd i Nittedal siden 1966.
Er pensjonist, tidligere rektor ved Bjertnes vgs.
De største kulturopplevelsene i år: ”Kulturreise” til 

Stockholm, Helsinki og Tallinn med Nittedal Kunstforen-
ing, utstillingen ”Ta det personlig” på Kulturhistorisk 
Museum og Ibsens ”Lille Eyolf” på Nationaltheatret.

 Hvorfor stiller du på Nittedal Venstres valgliste?
– Jeg har tillit til det arbeidet Venstre gjør lokalt for at 
Nittedal skal bli et enda bedre sted å bo. 

Når sto du på Venstre-lista første gang?
– I 1967.
 
Hva blir den største utfordringen for Nittedal framover? 
– Å følge opp befolkningsveksten med å planlegge og 
bygge barnehager og skoler, og å legge eldretjenesten 
enda bedre til rette for den økende delen av eldre i be-
folkningen.

Hva er du mest fornøyd med at Nittedal Venstre har fått 
gjennomslag for i 2011-15?
–Kulturhus og kirke.

Hva vil et kulturhus bety for bygdas pensjonister?
– Kulturhuset vil bli et godt og engasjerende møtested 
for alle aldersgrupper!

Vil tilpasse opplæringen

Trenger flere pedagoger
Erfaring viser at barnehagene som har 
et høyt antall pedagoger og et sterkt 
faglig miljø tiltrekker seg - og beholder 
- pedagoger. Det må vi lære av.
 
– Barnehagene i Nittedal er allerede veldig gode 
arenaer for lek og læring. Vi har fortsatt en utfor-
dring når det gjelder å rekruttere flere pedagoger 
til kommunen vår, samt stimulere de ansatte som 
allerede gjør en kjempejobb, til å ta utdanning, 
understreker Berit H. Bjørgan. 
   Hun er fjerdekandidat på Venstres liste 
ved årets valg og er selv barnehagestyrer i nabo-
kommunen Skedsmo. 

Mer kvalitet i barnehagene
Nittedal har full barnehagdekning og flertallspar-
tiene har etablert en ikke-kommunal barnehage i 
Kruttverket, samt vedtatt bygging av ny kommu-
nal Åneby barnehage i kommunestyreperioden vi 
snart legger bak oss.  
  Men barnehager er så mye mer enn bygg 
og dekningstall. Venstre ønsker et sterkt pedago-
gisk miljø i barnehagene, og det slås fast i parti-
ets program at ansatte i barnehagene må tilbys 
konkurransedyktige lønnsbetingelser og relevant 
etterutdanning. 
   Dette hilser Berit H. Bjørgan velkommen. 
  – Alle trenger ikke bli barnehagelærere. 
Det finnes mange muligheter hvis man ønsker 
å bygge barnehagefaglig kompetanse, og jeg 
håper alle som har lyst, griper mulighetene de har. 
Utdanningsdirektoratet peker på nettopp dette 
med å bygge kompetanse når de beskriver fram-
tidens barnehage, og hva vi kan gjøre for å heve 

SE HVER ENKELT. Tilpasset opplæring krever god klasseledelse og større lærertetthet. Dét er veien å gå for at flere elever skal lykkes, mener Venstre.

kvaliteten i barnehagene ytterligere, sier Bjørgan.
   Hun er fornøyd med at  Venstre vil satse 
på gode rekrutteringsordninger for å skaffe kom-
petent personell til bygdas barnehager. Ikke minst 
at partiet vil  styrke muligheten for ufaglærte i 
barnehagene til å ta førskolelærerutdanning ved å 
kunne tilby stipend og dekking av læremateriell.

LEK OG LÆRING. Nittedalsbarnehagene trenger 
enda flere pedagoger for å heve kvaliteten ytterligere.



Helse, pleie og omsorg:

Ja til framtidens omsorg

Ingjerd J. Fjøsne (73) 

2. kandidat på Nittedal Venstres liste.
Bor på Rotnes. Har bodd  i Nittedal siden 1974, kun 

avbrutt av et toårsopphold i Nederland. 
Er pensjonist.
De største kulturopplevelsene i år: Jeg har ikke vært en 

spesielt hyppig gjest på de blomstrende kulturelle aren-
aer i Nittedal det siste året. Noen besøk på den svingen-
de jazz’en er det blitt. Jeg ser fram til høstens tilbud, og 
gleder meg til Bygderevyen. Idrett og friluftsliv er også 
kultur, og med aktivitetene blant innbyggere i alle aldre 
er Nittedal både en kultur,  idretts- og friluftsbygd, og 
det skal vi virkelig være stolte over.
 
Hva er det gode liv i Nittedal for deg?
–Det er å “bruke” bygda, med turer i marka som om-
kranser oss på alle kanter.  Behøver ikke mase, bare 
trekke inn lukt av skog, lytte til fuglene som alltid følger 
en. Og så bærplukking om høsten, da!  Vi bor i noen fan-
tastiske omgivelser. Jeg stortrives med å treffe kjente og 
slå av en prat, være en del av det pulserende livet i dalen. 

Hvorfor står du på Venstres liste?
– Med mer erfaring, bedre tid og bedre kjennskap til 
bygda er deltakelsen i det politisk liv i Nittedal blitt sta-
dig mer interessant.  Det er viktig og nyttig å ha en god 
dialog med innbyggerne, begge parter er tjent med det. 

Har du en hjertesak? 
–At vi alle fortsatt skal ha et godt liv i Nittedal.

Hva er den største utfordringen for Nittedal?
 –Med en forholdsvis sterk innbyggervekst vil den største 
utfordringen bli å følge opp alle de gode lovpålagte og 
ikke-lovpålagte tilbudene vi gir innbyggerne.

Arve Pedersen (52)
 på Nittedal Venstres liste.

Bor i Hakadal, der han har bodd siden 2009.
Er produktsjef hos Würth Norge.

Bygderock og kon-
serter med Paul McCartney, Sting og Paul Simon.

Hva er det gode liv for deg?
–Nærheten til marka, det er god mentalhygiene i å tusle 
rundt skogen. Jeg er også en av dem som gleder meg 
vilt til alle mulighetene som kommer med kulturhus og 
sentrumsutvikling.

Hvorfor stiller du på Nittedal Venstres valgliste? 
–Er generelt samfunnsengasjert og tror det er særde-
les viktig med engasjement fra flest mulig. Jeg ønsker 
også å være en bidragsyter og en del av laget til Nittedal 
Venstre.  

Hva er den største utfordringen for Nittedal i årene som 
kommer? 
–Befolkningsveksten, hvordan skal vi tilrettelegge SFO, 
skole og infrastruktur for familier som flytter til Nittedal, 
samtidig som vi opprettholder gode omsorgstjenester.

Har du en hjertesak? 
–Mangfold, like muligheter for alle og et levende 
lokaldemokrati.

Sykehjemsplasser er viktig, men 
omsorg er så mye mer. De fleste 
ønsker å bo hjemme lengst mulig 
og ha gode lokale møteplasser, 
helse- og kulturtilbud. 

Nittedal kommune har i løpet av den kommune-
styreperioden vi snart legger bak oss styrket inn-
satsen innen pleie og omsorg vesentlig. 
   Det etter at Høyre, Frp og Pensjonistpar-
tiet i perioden 2007-2011, reduserte bemanningen 
på sykehjemmene og fjernet kjøkkendriften fra 
sykehjemmene våre.

Utfordringer i kø
Til tross for at flertallspartiene har økt budsjet-
tene til pleie og omsorg markant, så er det ikke til 
å stikke under en stol at det står mange og store 
oppgaver foran oss innen nettopp disse tjenes-
teområdene. 
   Professor i allmennmedisin og 30. kandidat 
på Nittedal Venstres liste, Bård Natvig, mener at 
den aller største utfordringen for Nittedal i årene 
framover blir nettopp å følge opp kravene til sam-
handling innen pleie- og omsorgssektoren. 
   – Til nå har samhandlingsreformen vært 
et “svarteperspill” om hvem som skal ta ansvar for 
og kostnader med pasienter i grenselandet mellom 
sykehusbehandling og kommunale helse- og om-
sorgstjenester. I årene som kommer vil det sann-
synligvis bli stilt betydelig økte krav til kvaliteten i 
samarbeidet mellom disse nivåene. En slik bedret 
kvalitet på tjenestene og samarbeidet mellom 
tjenestenivåene er viktig og riktig, men vil også bli 
meget ressurskrevende.   
 

Må også tenke nytt
Siden 2011 har kommunen justert tjenestetilbudet 
slik samhandlingsreformen har lagt opp til, det vil 
si en vridning fra institusjonsbasert omsorg til mer 
hjemmebasert omsorg. 
 – Det må satses enda mer på hjemme-
basert omsorg i tiden framover, mener Ingjerd J. 
Fjøsne, Venstres andrekandidat til årets valg, og 
selv pensjonist.
  Hun synes det er moro å registrere at Nit-
tedal kommune på landsbasis har et godt rykte 
for å ha gode tilbud til både eldre og yngre, takket 
være blant annet et godt utbygget helsevesen og-
god eldrepolitikk. 
  – Vi gjør mye riktig, samtidig som kom-
munen er i gang med å utrede heldøgnstilbud og 
andre boformer for eldre innbyggere fram mot 
2040. Med denne utredningen vil vi få vite mer om 
hvordan vi kan utvikle innovative og bærekraftige 
omsorgstjenester hvor velferdsteknologi får en 
sentral plass. Vi kan ikke bare gjøre mer av det vi 
har gjort før innen eldreomsorgen, vi må også ten-
ke nytt, påpeker Fjøsne.
    

Omsorg i sentrum
Venstre mener kommunen bør bygge et helsehus i 
Nittedal sentrum, og funksjoner som legevakt, 
fastleger, ergo- og fysioterapi, frisklivsentral, apo-
tek og hjemmetjenester kan inngå i et slikt hus.
   Nittedal kommune har startet byggingen 
av tolv nye enerom på Døli i sommer, men varaord-
fører Inge Solli påpeker at framtidens eldreomsorg 
også må inneholde velferdsteknologi og et bredt 
spekter av boalternativer. 
  – Bygging av omsorgsboliger med 
mulighet for heldøgns bemanning er et godt alter-
nativ til en kraftig utvidelse av antall institusjons-
plasser, mener Solli.               
 Han legger til at disse boligene kan legges 
til nye Nittedal sentrum, eventuelt i kombinasjon 
med noe utbygging på Skytta og Døli.
 – Vi må se mulighetene, for dette er noe vi 
skal ta stilling til som følge av det utredningsar-
beidet som gjøres av Agenda Kaupang på oppdrag 
fra Nittedal kommune.
 – Hva er velferdsteknologi?
   – Med velferdsteknologi menes først og
fremst teknologisk assistanse som bidrar til
økt trygghet, sikkerhet, sosial deltakelse,
mobilitet og aktivitet. Velferdsteknologi
styrker den enkeltes evne til å klare seg selv i

hverdagen til tross for sykdom og sosial,
psykisk eller fysisk nedsatt funksjonsevne.
Denne teknologien kan også fungere som
en støtte til pårørende.

Mer seniorkultur og møteplasser
Etter hvert som folk blir eldre, kan det å reise ut av 
bygda for å gå på konserter, teater- eller dansefor-
estillinger bli vanskeligere.
 – Derfor er kulturhuset også god eldreom-
sorg, mener Ingjerd J. Fjøsne. 
 Hun peker på at ensomhet er et stadig 
større problem blant eldre mennesker. Et treffsted 
som kulturhuset, biblioteket, parken utenfor og de 
kommende utestedene og butikkene i nye Nittedal 
sentrum åpner virkelig for at flere kan leve det 
gode liv i Nittedal. 
  – Jeg ser fram til at mine og andres 
barnebarn skal stå på scenen i kulturhuset og 
skape gode opplevelser for seg selv og oss. Sam-
tidig ser jeg for meg foredrag og forestillinger for 
seniorer på formiddagen slik blant annet 
Lørenskog har fått til i sitt nye hus, og jeg gleder 
meg til at pensjonister og ungdom kan møtes i et 
nytt og moderne bibliotek.
   Fjøsne påpeker at vi ikke skal undervur-
dere det forebyggende helsearbeidet som ligger i 
opplevelser innen kultur, idrett og friluftsliv.

ALDERDOM MED MENING. Trygghet, men også opplevelser og gode møteplasser er sentralt i en god eldreomsorg, mener Nittedal Venstre. (Foto: Colourbox)

“Det må satses enda mer 
på hjemmebasert omsorg i 
tiden framover.”
Ingjerd J. Fjøsne, pensjonist



Helse, pleie og omsorg:

Ja til framtidens omsorg

Bård Natvig (60) 

 på Nittedal Venstres liste.
Bor på Rotnes, har bodd i Nittedal siden 1987.
Er tidligere allmennlege på Skytta/Hagan, nå professor 

i allmennmedisin ved Universitetet i Oslo.
 
Hvorfor står du på Venstres liste?
– Fordi jeg har vært medlem av Nittedal Venstre i mange 
år og fortsatt støtter partiet.

Har du en hjertesak?
– Styrking av kvaliteten på kommunale tjenester for de 
som trenger det mest, særlig innen helse, omsorg og 
skole. Det gjøres mest effektivt gjennom en personalpo-
litikk som styrker kompetansen og lagfølelsen blant de 
som utfører disse tjenestene. Jeg er også særlig opptatt 
av utendørsdelen av kultur- og idrettslivet.
  
Hva er viktigst for å forebygge helseproblemer?
– Det viktigste er etter min mening å legge til rette for 
at folk kan leve gode liv slik de selv ønsker det, blant an-
net ved at flest mulig kan ha en meningsfylt jobb, en bra 
bolig de har råd til, og en god fritid med lett tilgang til fin 
natur og til organisert og uorganisert hobbyvirksomhet.

Hvordan kan Nittedal legge enda bedre til rette for 
frivillig innsats ? 
– Gjennom økt økonomisk støtte fra kommunen til de 
frivillige aktivitetene, slik at våre mange ildsjeler kan 
bruke det meste av sin tid på selve aktiviteten de bren-
ner for og litt mindre tid på for eksempel dugnader og 
“pleie” av sponsorer. 

Maria E. Prestø (36)
5. kandidat på Nittedal Venstres liste.
Bor på Rotnes, flyttet hit for 32 år siden, og bor fortsatt 

i barndomshjemmet.
Er kunst- og håndverkslærer på Rotnes skole.

Nittedal Teater! 
Alltid! Sosialt engasjement, kunstnerisk høy kvalitet, 
inkluderende og variert.

Hvorfor står du på Venstres liste i år?
– Jeg stiller fordi jeg synes det er viktig å engasjere seg 
og dette er en mulighet til å påvirke utviklingen i Nit-
tedal. Venstre har en solid forankring verdimessig, så jeg 
føler meg mest “hjemme” politisk her. 

Hva blir den største utfordringen for Nittedal i årene 
som kommer?
– Å bevare bygda, og allikevel ha tilfredsstillende tilbud 
til alle. 

Har du en hjertesak?
– At alle barn finner trygge voksne, muligheter for me-
string og tilhørighet i gode miljøer. 

 – I den forbindelse  vil jeg også nevne det 
sosiale og helsefremmende som ligger i et godt 
kosthold, ikke minst for eldre. Derfor er jeg så 
glad for at vi i flertallspartiene har gitt beboerne 
på Døli og Skytta tilbake kjøkkenet og den gode 
hjemmelagde maten. Satsingen på kosthold og 
matglede via matvennordningen er veldig bra.
  Varaordfører Inge Solli legger til at også 
utvidelsen på Døli gir økt aktivitet og matfokus.
  – Ved å utvide arealene i underetasjen på 
Døli får vi mulighet for flere aktiviteter i tilkny-
tning til dagsenterlokalene. Det kan opprettes 
sløydgruppe, malegruppe og håndarbeids-
gruppe i egne rom med materialene som trengs i 
nærheten. Det blir muligheter for utvidelse, med 
flere brukere til måltider på dagrehabilitering og 
oppgaver på kjøkkenet som egen aktivitet i den 
nyutbygde fløyen. Det blir lokaler som gir mulighet 
for frivillige og samarbeidspartnere ved ulike 
anledninger. Det vil bli mulig å oppnå målet om en 
åpen og inkluderende institusjon.

Frivillig suksess
Demens berører mange. Et godt tilbud til demente 
og deres pårørende er noe Nittedal Venstre legger 
stor vekt på. 
   – Mye har skjedd  innen Nittedal kom-
munes demensomsorg i siste fireårsperiode, på-
peker varaordfører Inge Solli. 
   – Hva er gjort innen demensomsorgen?
   – Blant annet har vi åpnet et demens–
kollektiv på Skytta og opprettet et eget kom-
munalt demensteam som består av demenskoor-
dinator, lege, sykepleier. Dessuten er det etablert 
samarbeid med frivillige på en rekke områder. 
Takket være dette samarbeidet kan vi blant an-

ALDERDOM MED MENING. Trygghet, men også opplevelser og gode møteplasser er sentralt i en god eldreomsorg, mener Nittedal Venstre. (Foto: Colourbox)

HUSETS HJERTE. – God og hjemmelaget mat betyr 
ekstra mye for eldre på institusjon. Derfor er vi glade 
for å ha åpnet kjøkkenet på Døli og Skytta, sier Berit 
H. Bjørgan og Inge H. Solli i Nittedal Venstre.

net tilby hjemmeboende med tidlig demens et ak-
tivitetstilbud på Markerud gård og mange sosiale 
aktiviteter på Skytta. 
  – Dette er frivillighet på sitt aller beste, 
påpeker varaordfører Inge Solli.



Frivilligheten og Nittedals nye sentrum:

Vi skaper nye møteplasser

Mona Danielsen (59)
på Nittedal Venstres liste.

Bor på Slattum, har bodd i Nittedal siden 1971.
Er frilans kulturarbeider. 

Hvorfor stiller du på Nittedal Venstres valgliste? 
– Fordi Venstre er det partiet som har tatt kulturen og 
arbeidet med å få kulturhus og bibliotek i Nittedal på 
alvor. De har hele tiden jobbet målrettet og konstruktivt 
med dette arbeidet, noe som har vært en fanesak for 
meg i over 30 år. Ellers er Venstres engasjement for 
eldreomsorg, skole, miljø og næringsliv svært viktig.
 
Hvilken betydning opplever du at prosessen fra teater-
lek til forestilling har for barn og unges utvikling?
– Jeg har vært så heldig å få lov til å dele min lidenskap 
for teater med barn og unge i Nittedal i mer enn 30 år.
Jeg blir aldri lei av å følge utviklingen til barn og unge, 
fra de første øvelsene mot en forestilling, og til de står 
på scenen foran et publikum og stråler. Gjennom teater-
lek skapes trygghet, selvsikkerhet, samarbeidsevner og 
ikke minst glede. Dette er for meg et eventyr hver gang.
 
Hvorfor har du kjempet for å få kulturhus?
– Jeg har jobbet utallige timer med å tilrettelegge dårlig 
egnede lokaler, slik at man kunne presentere en forestill-
ing på en noenlunde måte. Lokaler som mangler gar-
derober, som har dårlig akustikk, elendige sceneforhold, 
dårlig ventilasjon o.s.v sliter på både skuespillere, foreldre 
og publikum. Det er som om en svømmer skulle ha et 
10-meters basseng med lite vann å boltre seg i!

Har du andre hjertesaker?
– Det må være arbeidet for å tilrettelegge behandlingen 
for folk som lider av Alzheimer og demens. Jeg har selv 
mistet en far som hadde Alzheimer, og så at behandlin-
gen av disse er svært forskjellig, og bør prioriteres.

Linda J. Nygård (36)
på Nittedal Venstres liste.

Bor i Skytta, har bodd i Nittedal siden 1985.
Er kunderådgiver i Nordea.

Da jeg så min eldste 
datter opptre på Lillestrøm Torv sammen med 250 før-
skolebarn. Det var veldig rørende.

Hvorfor stiller du på Nittedal Venstres valgliste? 
- Jeg stiller på Venstres valgliste i år fordi jeg er sam-
funnsengasjert, vil se politikken fra innsiden, og så synes 
jeg det er viktig at småbarnsforeldre engasjerer seg.
  
Har du noen hjertesaker?
- Rusomsorg, barnehager og skoler.
  
Som småbarnsmor, hva tenker du er det viktigste for at 
barna dine skal få et godt liv her i Nittedal?
- Det viktigste for meg er at barna har gode barnehager, 
skoler, aktivitetstilbud og engasjerte foreldre.
 

Venstre er garantisten for at 
vedtaket om bygging av kul-
turhus og kirke i sentrum av 
Nittedal blir gjennomført. 

– For oss er det viktig at Nittedal er et sted med 
identitet og et sted å være stolt av. Helt sentralt 
i arbeidet med identitetsbyggingen er real-
iseringen av kulturhus og bibliotek i et levende 
og miljøvennlig sentrum med kirke, handel og 
servicetilbud, sier mangeårig Venstre-politiker 
og i år sjettekandidat, Egil Hjorteset.
 Han påpeker at Nittedal har et bredt 
spekter av frivillige organisasjoner, og at Venstre 
ønsker å utvikle bygda i et godt samarbeid med 
kulturlivet, idretten og andre frivillige. 

Trivsel og utvikling i sentrum
– Kommunen trenger et sentrum, flere 
møteplasser og gode arenaer for utøvelse av 
kultur og idrett. Å ha en aktiv befolkning, fysisk 
og kulturelt, gir høy trivselsfaktor, fastslår Ven-
stres listetopp, Inge Solli.
 Han er svært fornøyd med at en ny sen-
trumsplan er vedtatt og at kulturhus, bibliotek 
og kirke blir hjertet i dette området.
  Solli påpeker at for barn og unge er 
gode og samlende møteplasser viktig for å få 
en meningsfylt oppvekst, både sosialt, mentalt 
og fysisk. Det å ha gode arenaer å møtes på er 
viktig både for de organiserte og uorganiserte.
   – Mange av tilbudene er viktige i det 
forebyggende helsearbeidet, der alternativet er 
økte kostnader til lindring og behandling. Det 
ligger betydelige menneskelige og økonomiske 
gevinster i å forebygge heller enn å reparere.
 Solli understreker verdien av å ha gode 
ikke-kommersielle møteplasser der folk møtes 
på tvers av generasjoner og bakgrunn.
 – Et nytt og moderne bibliotek er net-
topp en slik møteplass, der kunnskap, debatter 
og sosiale relasjoner utvikles, sier Inge Solli.

Fra drøm til virkelighet
Egil Hjorteset og Inge Solli påpeker at de som 
synes at kulturhusprosessen har gått for fort, 
ikke kan ha fulgt særlig godt med i timen. Første 
gang behovet for et kulturhus ble nevnt i Varin-
gen var nemlig helt tilbake i 1947! 
   Behovet for et sangens og musikkens 
hus var deretter en gjenganger i lokalavisen 
på 1980-tallet. Fram mot tusenårsskiftet ble 
arbeidet intensivert og nittedølene valgte kul-
turhuset til tusenårssted. Tomten ble gitt i gave 
til formålet, kulturlivet startet dugnad og i 2003 
ble Stiftelsen Nittedal Kulturhus etablert. 
   Det endelige vedtaket om bygging av 
kulturhus og kirke ble fattet av flertallspartiene i 
desember i fjor, og nå er gravemaskinene i gang 
nord for rådhuset.
   Det er mange som gleder seg til kul-
turhus og kirke skal kunne tas i bruk. Én av dem 
er teaterleder Mona Danielsen, som også har 
sittet i kulturhusets brukergruppe som har vært 
med på å bestemme husets innhold.

   – Kulturhus har vært en drøm og visjon 
i alle år, og nå endelig kan utøvere se fram til å 
spille på noe som faktisk er en scene, og bygdas 
innbyggere oppleve forestillinger der de er ment 
å være. Nå er det jo ikke bare kultursal bygdas 
innbyggere kan glede seg til, det blir et fantastisk 
bibliotek, rom for kulturskolen og et samlingspunkt 
for hele bygda. Dette blir bygda med hjerte for 
kulturen.

Kulturbygda Nittedal
– Nittedal er ei kulturbygd.  Vi har så utrolig mye å 
være stolte av. Vi har 13 kor, tre skolekorps og tre 
voksenkorps hvorav ett spiller i elitedivisjonen. Vi 

DET ER LOV Å GLEDE SEG! –Kulturhuset vil være en god investering for framtidige generasjoner og være et flott tilskudd til det gode liv i Nittedal, mener Inge Solli og Egil Hjorteset.



Frivilligheten og Nittedals nye sentrum:

Vi skaper nye møteplasser

David Grant (27)
 på Nittedal Venstres liste.

 på Rotnes, siden 1992, da han flyttet til Norge med 
familien fra Cambridge i England.

 komponist og musiker.
London Contem-

porary Orchestra Soloists i Union Chapel var en stor 
opplevelse, og jeg ble imponert over “Chicago” på Oslo 
Nye Teater, både av musikken, skuespillet og produk–
sjonen generelt. Ellers er jeg så heldig som kapellmester 
å få være en del av Trollskogens årlige oppsetninger, og 
dette har etter hvert blitt et av oppdragene jeg gleder 
meg mest til i løpet av året.

Hvorfor står du på Venstres liste?
– Som skapende kunstner er jeg naturligvis svært 
opptatt av den lokale kulturpolitikken. Selv har jeg i 
oppveksten hatt stor glede av å være en del av både 
det organiserte og det uorganiserte kulturlivet i bygda, 
og disse miljøene håper jeg får gode vilkår også i tiden 
framover. Kulturhussaken har vært avgjørende, og viljen 
og gjennomføringsevnen i Nittedal Venstre og de andre 
samarbeidspartiene har vært en inspirasjon for meg. Jeg 
opplever at Nittedal Venstre har funnet en god balanse 
mellom realistiske målsetninger og amisiøse langsiktige 
visjoner, og det ser jeg fram til å være en del av videre.
 
Du har skrevet musikken til “Fyr og flamme”, hvordan 
var det å få et slikt oppdrag? 
– Jeg ble utrolig glad når jeg fikk dette oppdraget, og 
ikke minst synes jeg det er modig av Nittedal kommune 
og kulturskolen å tørre å satse på en helt nyutdannet 
komponist. Å skrive musikken til en hel musikal med et 
enormt orkester og sangsolister er en unik mulighet til å 
få vist fram noe av det man er god for, og når musikken 
skal spilles av barn og unge er det mange spennende 
problemstillinger å ta tak i - kanskje er det aller vik-
tigste at det skal være gøy for alle å være med! Så når 
ungdommen koser seg i arbeidsprosessen og gir positive 
tilbakemeldinger føler jeg at jeg har gjort noe riktig.

Hva betyr et eget Nittedalsspill for identitetsfølelsen i 
bygda?
– Jeg tror det kan være svært viktig. Vi får muligheten 
til å oppleve noe av den rike Nittedals-historien, og 
være vitne til hendelser som kan ha hatt stor betydning 
for hvordan Nittedal har blitt den flotte kommunen vi 
kjenner i dag. Selv om “Fyr og Flamme” er et historisk 
spill mener jeg tematikken fortsatt er like aktuell, og 
disse historiene fortjener å bli tolket og fortalt videre. 
Naturligvis håper jeg vi får muligheten til å sette opp 
stykket igjen, og da ser jeg fram til å dykke inn i materi-
alet for å utvikle spillet videre! 

Hva er det du liker best ved å jobbe med den lokale kul-
turen i Nittedal?
– For meg er gleden i arbeidet viktig. Jeg har hatt 
mange ulike roller i det lokale kulturlivet, men både som 
utøver, scenetekniker og bandinstruktør opplever jeg all-
tid å treffe blide og løsningsorienterte ildsjeler som fyller 
alle de nødvendige rollene. Det er kort vei til kontorene 
på rådhuset, og gjengen i kulturseksjonen har alltid vært 
villige til å gi mye av seg selv for å få til en rekke flotte 
produksjoner; Rockstock, UKM, BeSafe og mye mer. Alle 
trår til der det trengs, og samme om man er kultursjef 
eller ungdomsarbeider blir alle oppgavene løst i 
fellesskap.

Hvilke muligheter ser du i det nye kulturhuset?
–Her er det så mange muligheter at jeg ikke vet hvor 
jeg skal begynne! Naturligvis blir dette en flott scene 
for den lokale kulturen å få vist seg fram på, og med 
nærhet til en rekke spennende miljøer i og rundt Oslo 
kan kulturhuset bli en fantastisk arena for å trekke fram 
unge kunstnere, som kan komme til å se på Nittedal som 
en naturlig spillested når de omsider er blitt etablerte 
nasjonale utøvere. Ved solid programmering bør det nye 
kulturhuset kunne tilby både det mest populære, samti-
dig som de smalere sjangrene kan få sin plass. Her er jeg 
sikker på at det blir mye flott å oppleve, uansett smak 
og preferanser. Et kulturhus for hele bygda - hver eneste 
innbygger - det er en drøm som nå kan bli realisert.

har rockeband og storband, tre aktive teatergrup-
per og dansekompani, for å nevne noe, sier en be-
geistret varaordfører Solli. Han mener at det ikke 
er mange, om noen, kommuner i vårt nærområde 
som kan oppvise maken til bredde og kvalitet. 
  – Endelig skal vi få en arena som yter 
rettferdighet til alle de flinke lokale utøverne, sam-
tidig som vi kan være vertskap for artister utenfra. 
   Inge Solli gleder seg over at flere lokale 
kulturutøvere kan spille på hjemmebane, i stedet 
for å leie seg inn i Oslo og Lillestrøm. 
  – Kanskje kan Nittedalsspillet «Fyr og 
flamme» bli åpningsforestillingen i det nye kul-
turhuset? antyder varaordfører Solli.

Støtter Slattumhallen også
Venstre har programfestet å bygge 
Slattumhallen, og mener dette er en 
svært god investering for framtiden.

GIF har lenge jobbet med å få realisert en ny 
idrettshall i Søndre. Konklusjonen er at en hall ved 
Slattum skole er det beste alternativet. 
   

Kapasiteten er sprengt
Slattumhallen med egne klatrevegger er primært 
planlagt for Slattum skole og bygdas 400 turnere, 
men også for våre ballspillende barn og ungdom. 
Etter årets tildeling av halltid har det vært stor 
misnøye med for lite halltid, og innebandy har faktisk 
vurdert å avslutte sin elitesatsning. Det til tross for 
at Nittedal er landets største innebandykommune i 
forhold til antall innbyggere.
  GIF har beregnet prisen for Slattumhallen 

til cirka 60 millioner, hvor store deler finansieres med 
spillemidler, dugnad og momskompensasjon. 
  – Venstre mener at kommunen bør være en 
aktiv medspiller i realiseringen av Slattumhallen, også 
på den finansielle siden, sier Inge Solli.

Først i Norge igjen
I dag er Nittedal kommune den eneste kommunen 
med avtale mellom idrettsråd og kommune som 
garanterer idrettslagene forskuttering av spillemidler 
og den eneste kommunen med avtale rundt invester-
ingsstøtte til anlegg. Nå er Nittedal igjen først ute:
 – Vi har vedtatt å inngå en avtale med 
Nittedal Idrettsråd rundt drift av alle utendørs 
idrettsanlegg i bygda. Her dekker kommunen fra 50 
til 80 prosent av årlige kostnader, mens idrettslagene 
utfører vedlikeholdet. Dette er offentlig-frivillig sa-
marbeid på sitt aller beste, sier varaordfører Inge Solli 
om pilotprosjektet.

   Fakta Nittedal Kulturhus
   Størrelse: 3.849 kvadratmeter
   Innhold: Kultursal (amfi) med 350 sitteplasser,    
   flexisal med 150-200 plasser,  kulturskole, 
   øvingslokaler, kaféområde, foajé  med mulighet    
   for bl.a. utstillinger, samt utendørs kulturtorg
   Total kostnad:  147 millioner
   Utbygger: JM Norge/L2 Arkitekter
   Byggherre: Nittedal kommune
   Byggestart: April 2015
   Antatt ferdigstillelse: November 2016

DET ER LOV Å GLEDE SEG! –Kulturhuset vil være en god investering for framtidige generasjoner og være et flott tilskudd til det gode liv i Nittedal, mener Inge Solli og Egil Hjorteset.



Miljø, klima og natur:

Vil bevare det grønne grønt

Inge Hallgeir Solli (56)
1. kandidat på Nittedal Venstres liste.
Bor på Hagan, har bodd i Nittedal siden 1987.
Er varaordfører i Nittedal kommune.
De største kulturopplevelsene i år: Å se at grunnar-

beidet på kulturhustomta har kommet i gang bærer 
bud om mange flotte kulturopplevelser! Jeg har vært 
på konsert med Jarle Bernhoft i år også, det er alltid en 
herlig opplevelse. Og så kommer jeg ikke unna opplev-
elsen av å framføre Puccinis “Messa di Gloria” sammen 
med Nittedal Bygdekor, sangsolister og Romerike sym-
foniorkester i Lillestrøm kirke, samt Bygderock i Nittedal.

Hva er det gode liv i Nittedal for deg?
- Jeg trives veldig godt som lokalpolitiker i Nittedal, og 
de 4 siste årene som varaordfører har vært både spen-
nende og lærerike. Jeg får mulighet til å bidra til en pos-
itiv utvikling av bygda vår. For meg personlig betyr det 
gode liv å ha gode venner, gjerne på terrassen hjemme 
med godt drikke og lammekjøtt på grillen. Ellers er jeg 
glad i lokale kulturopplevelser. Kor og revy er fritidsinter-
esser som jeg trives godt med.

Hvorfor stiller du på Nittedal Venstres valgliste i år?
- Etter fire år som fylkesvaraordfører og noen år som 
vararepresentant til Stortinget, valgte jeg kommunepoli-
tikken og ble valgt som varaordfører her i bygda i 2011. 
Denne perioden har gitt mersmak. Vi har fått gjennom-
ført mye lokal Venstre-politikk, og samarbeidet i fler-
tallspartiene har vært veldig bra. Nå trenger Nittedal stø 
kurs i fire nye år for å få gjennomført det arbeidet vi har 
satt i gang de senere årene. 

Hva blir den største utfordringen for Nittedal framover?
– Klimaendringene er en stadig større utfordring. Nedbør, 
stormer og flommer kan ødelegge veier, jernbane, kraft-
nett og landbruksområder. Klimaendringene vil påvirke 
de fleste sektorer og tjenesteområder i kommunen, der-
for trengs lokal klimatilpasning. Det er også en utfordring 
hvordan vi skal klare alle investeringene i skole, barne-
hage og omsorgssektoren i årene framover. 

Har du en hjertesak?
- Oppvekst og utdanning! Tidlig innsats i barnehage og 
skole, god tilpasset opplæring og gjennomføre et kraft-
tak for å innføre moderne IKT-løsninger i skolene våre. 
Turstier i marka og langs Nitelva, nytt hovedbibliotek 
samt gode arenaer for idrett og kultur er også viktig, 
ikke minst for bygdas barn og unge.

Hva er du mest stolt over å ha fått til i politikken?
– Nittedal Venstre har bidratt til at vi endelig har en 
vedtatt sentrumsplan, og vi er i gang med å bygge 
kulturhus og nytt hovedbibliotek i nye Nittedal sentrum. 
Samtidig med dette bygger kommunen tolv nye bebo-
errom på Døli pleie- og omsorgssenter. Jeg er veldig 
fornøyd med at vi har gjenåpnet kjøkken – med god og 
hjemmelaget mat – på begge bygdas sykehjem. Og så 
er jeg glad for at kommunestyret har vedtatt en ny og 
miljøvennlig avløpsløsning med rør til Strømmen. Dette 
vil bidra sterkt til bedret badevannskvalitet i Nitelva.

BIDRA! BRUK 
stemmeretten 
14. september

Nittedal skal fortsatt være ei grønn bygd. 
Med ny avløpsløsning får vi badevanns–
kvalitet i Nitelva. Vi vil også bedre kollek-
tivtilbudet og bygge tett for å bevare 
kulturlandskap og natur mest mulig urørt.

Nittedal har rundet 23.000 innbyggere og arealbe-
hovene øker. Vi har et flott kulturlandskap, tett på 
boligområdene, og tilgang til marka og Nitelva. 
   –Skogen, åsene, elva og spesielt det 
ubebygde nærmiljøet er viktige ressurser, og må 
bevares slik. Mulighetene for friluftsliv er hovedår-

saken til at mange flytter til Nittedal, og vesentlig 
for at de trives her. Et godt naturmiljø sikrer des-
suten et variert friluftsliv, sier Venstres tredjekan-
didat, Arve Pedersen.

Nittedals månelandingsprosjekt
Kommunestyret har nylig vedtatt en ny og 
miljøvennlig avløpsløsning, der alt sendes i rør til 
Strømmen. 
  En renere elv har lenge vært blant varaord-
fører Inge Sollis hjertesaker, og han er fornøyd med 
at man oppnår flere positive virkninger på en gang:   
 – Avløpsvannet fullrenses, vi får en ren elv 

HELT GRØNNE. Vern om markagrensen og det å bevare hundremeterskogene tett ved boligområdene er en del av Venstres grønne profil. Her er listetoppene «på skogstur» på Slattum.



Miljø, klima og natur:

Vil bevare det grønne grønt

Kaya Grjotheim (47)
på Nittedal Venstres liste. 

Bor på Li, har bodd i Nittedal i to perioder: Først fra 
1994 til 2003, deretter fra 2013.

Er sjefsingeniør i Miljødirektoratet, jobber med reguler-
ing og reduksjon av industriutslipp i Norge.

De største kulturopplevelsene i år: Ole Ivars-musi-
kalen “En får væra som en er” på Torshovteateret, 
Puccinis “Messa di Gloria” med Nittedal Bygdekor, 
Romerike Symfoniorketer og solister i Lillestrøm kirke og 
Are Kalvø på Det Norske Teatret.
 
Hvorfor stiller du på Nittedal Venstres valgliste i år?
– Miljøvern og valgfrihet i skolepolitikken er områder jeg 
er opptatt av, og det opplever jeg Venstre også er.
 
Hva blir den største utfordringen for Nittedal i årene 
som kommer?
– Nittedal vokser, og god arealplanlegging ved utbyg-
ging av nye og eksisterende områder er viktig. 
Nittedal er verken by eller bygd, men har utfordringene 
til både by og bygd: Spredt bebyggelse og økt fortet-
ting. Kollektivtilbudet må bli bedre, også østover mot 
Lillestrøm og Lørenskog, og man må tilrettelegge for 
mindre bilbruk internt i bygda.
 
Hva er de viktigste miljøtiltaket Nittedal kan gjøre i 
tiden framover?
– Klok arealplanlegging og bedring av kollektivtilbud, 
samt legge til rette for redusert bilbruk og mer bruk av 
sykkel, gjerne elsykkel.
 
Har du noen miljøtips å gi andre nittedøler – som er 
enkle å gjennomføre i hverdagen?
– Gå, sykle og ta tog eller buss mer, og bruk bilen min-
dre. Reduser ditt eget forbruk ved å unngå å kjøpe ting 
du ikke trenger, da reduserer du også avfallet ditt. 
Har du hage, så dyrk den økologisk. Den blir både 
vakrere og bedre for deg selv, insekter, fugler og dyr.

Lyst til å lese mer om 
Venstres politikk?

Vårt program, 
der alle politikkområdene 

er grundig belyst, 
finner du på nett:

Vil du ha tilsendt 
programmet på papir?

Ta kontakt med lokallagsleder
Ingjerd J. Fjøsne på

900 31 100 

og langs deler av Nitelva kan det bygges turstier 
på elvebredden, oppå de nye kloakkrørene.
   Det spesielle med vann og avløp er at 
kostnadene med dette skal dekkes av kommunale 
avgifter, det vil si ikke over det ordinære kom-
munebudsjettet. 
   – Våre innbyggere må derfor påregne 
økning i de kommunale avgiftene for vann og 
avløp i årene framover. Jeg synes forøvrig at 
staten burde gå inn med midler for å delfinansiere 
investeringene innen dette området, sier Solli.
   Selv om god vannkvalitet i Nitelva med-
fører et solid gebyrhopp, mener han at det er det 
eneste riktige å gjøre. Ikke bare krever EU-direk-
tiver at det gjøres grep, men det vil også gi økt 
livskvalitet og naturopplevelser . 
 – Vi kan ta i bruk Nitelva i langt større 
grad; til elvevandring, bading, padling og fisking.
 Varingen var ikke mindre positive da de 
omtalte vedtaket på lederplass. De kaller det et 
månelandingsprosjekt og skriver at “Dette er det 
største miljøtiltaket som noensinne er gjennomført 
i Nittedals historie.”
 

Et miljøvennlig sentrum
Nittedal Venstre ser på bolig- og sentrumsbygging 
som en helt sentral del av miljøpolitikken.
   – For å opprettholde miljøkvalitetene i 
Nittedal må arealtilgangen til nybygging av boli-
ger begrenses, og lokaliseres spesielt mot sen-
trumsområdene og ferdselsårer. Ved å bygge ut 
sentrum med en egen kollektivterminal styrker vi 
denne miljøprofilen ytterligere, sier Arve Pedersen.

  Det er allerede vedtatt en formingsveileder 
for nye Nittedal sentrum hvor klima- og miljøhen-
syn vektlegges sterkt. Boligbyggingen for øvrig 
skal i hovedsak skje i områder med nærhet til 
offentlig kommunikasjon med jevnlige avganger.
   Solli understreker verdien av jordvern; at 
kulturlandskap og dyrket mark vernes. 
   – Det legges ikke opp til spredt boligbyg-
ging, men sentrums- og stedsutviklingen i midt-
bygda krever omdisponering av noe dyrket mark.

Kollektive løsninger
Nittedal Venstre vil halvere utslipp av klimagasser i 
kommunen fra 1990-nivå innen 2027. 
  I dette perspektivet er satsing på kollek-
tive transportløsninger helt essensielt. I tillegg til 
å tilrettelegge for mer sykkelbruk, må tog, buss, 
lokalbuss og innfartsparkering bygges ut.
    – Vi har jobbet hardt for å få etablert et 
busstilbud direkte fra Nittedal til Lillestrøm og 
Ahus. Det kommer trolig neste år, sier Inge Solli.    
   Varaordføreren er bekymret for alle inn-
stillingene Gjøvikbanen er rammet av på grunn av 
gamle tog, og påpeker at nye tog må anskaffes i 
forbindelse med nytt anbud på Gjøvikbanen i 2017. 
Han vil også jobbe og lobbe for at rutetilbudet 
utvides både for buss og bane.
   – I tillegg må vi tørre å se på nye løsninger. 
Vi arbeider nå for å få etablert jernbanestasjoner 
på Slattum og i nye Nittedal sentrum, samtidig 
som vi vurderer muligheten for å forlenge t-banen 
fra Vestli til Søndre Nittedal.  Framtiden krever at 
vi gjør drastiske grep, understreker Solli.

HELT GRØNNE. Vern om markagrensen og det å bevare hundremeterskogene tett ved boligområdene er en del av Venstres grønne profil. Her er listetoppene «på skogstur» på Slattum.



Send inn løsningen og vinn gavekort!
Send inn  løsningssetningen i det gule feltet på epost eller post, slik at 
det er oss i hende innen 14. september (valgdagen!)
Alle riktige løsningsforslag er med i trekningen av et gavekort på 750 
kroner hos Glømmi Sport.

Send inn løsningssetning inklusive navn og kontaktinfo til lokallagsleder i 
Nittedal Venstre:
Ingjerd J. Fjøsne, Østliveien 3, 1482 Nittedal eller på ingfjoes@online.no


